
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 23. april 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 734
Dansk Tang ansøgte den 9. februar 2024 om tilladelse til opdræt af Gracilaria vermiculop-
hylla. Der er nu gået over et år, og virksomheden har endnu ikke modtaget et svar deres 
ansøgning. Kan ministeren bekræfte, at artikel 10 i Rådets forordning (EF) nr. 708/2007 
af 11. juni 2007 om brug af fremmede og lokalt fraværende arter i akvakultur fastsætter 
en maksimal sagsbehandlingstid på seks måneder fra ansøgningsdatoen? Kan ministe-
ren i bekræftende fald redegøre for årsagen til, at EU-retten ikke er overholdt? Miljøstyrel-
sen har oplyst, at de efter over 13 måneders sagsbehandling stadig ikke har klarhed over, 
hvem i styrelsen der skal behandle ansøgningen om opdræt af Gracilaria vermiculophylla.
Kan ministeren bekræfte, at sager vedrørende akvakultur, herunder lavtrofisk opdræt af 
tang, hører under Miljøstyrelsen Virksomheder? Hvis ikke, vil ministeren så præcisere, 
hvilken enhed i Miljøstyrelsen, der er ansvarlig for behandlingen af sådanne ansøgnin-
ger?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Torsten Gejl (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Torsten.Gejl@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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